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Azerbaïdjan 
 
 
An enquiry was opened by the Investigation Department of the Ministry of National 
Security in December 2004 on the basis of Article 283-1 (incitement to racial hatred) 
against an Azerbaijani citizen who translated and published in newspapers and in the 
form of a paperback some parts of Hitler’s book “Mein Kampf”. In the framework of the 
investigation, experts unequivocally established that the extracts in question advocated 
fascist and racist ideologies. However, it was also established that the translator’s goal 
was to call the Azerbaijani general public’s attention to the danger of racist ideology for 
every society, and that there was no intent to incite to racial hatred. This is why in 
February 2005 charges against the concerned person were finally dropped. 
[ECRI, Second report on Azerbaijan, adopted on 15 December 2006, CRI(2007)22, § 14] 
 
 
Une enquête fut ouverte en décembre 2004 par le Bureau d’enquête du ministère de la 
Sécurité nationale sur la base de l’article 283-1 du code pénal (incitation à la haine 
raciale) contre un ressortissant azerbaïdjanais qui a traduit et publié dans la presse et sous 
la forme d'un livre des extraits du livre d’Hitler « Mein Kampf ». Dans le cadre de cette 
enquête, les experts ont établi sans équivoque que les passages en question prônaient des 
idéologies racistes et fascistes. Il a toutefois été établi que l’objectif du traducteur était 
d’attirer l’attention du grand public azerbaïdjanais sur le danger que représente 
l’idéologie raciste pour la société, et non d’inciter à la haine raciale. C’est pourquoi les 
poursuites ont finalement été abandonnées en février 2005. 
[ECRI, Second rapport sur l’Azerbaïdjan, adopté le 15 décembre 2006, CRI(2007)22, § 14] 
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Azerbaïdjan 
 
Supreme Court: http://www.supremecourt.gov.az/?mod=1&c=0&lang=az 
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